



**COMMISSION SCOLAIRE EASTERN SHORES
EASTERN SHORES SCHOOL BOARD**

FOR IMMEDIATE RELEASE

Object: Inauguration of newly renovated school at Metis Beach

NEW CARLISLE, QUÉBEC, Monday, November 19, 2018 – Eastern Shores School Board (ESSB) is pleased to announce the inauguration of the newly renovated Metis Beach School in Métis-sur-Mer, held in the presence of Mr. Christopher Skeete, Parliamentary Assistant to the Premier for Relations with English-Speaking Quebecers. This inauguration is a historic event for the English-speaking community of the Lower Saint Lawrence. Indeed, almost 70 students attend the school from pre-kindergarten to secondary five, and come from a large territory spanning four of the region's MRCs: Rimouski-Neigette, la Matanie, Matapedia and La Mitis.

This 10 million dollar project was initially submitted to the Ministry of Education back in 2008 and has truly been a labour of love for everyone involved. ESSB is extremely pleased with the result. The *ProulxSavard + CCM2 Architectes* consortium did a fabulous job with the exceptionally high architectural quality of the project by using warm and agreeable materials and capturing the essence of Metis Beach School and its beautiful views on the St. Lawrence. Students and staff have access to large classrooms, a cafeteria overlooking the river, and to a gymnasium and training room: something the school could never offer in the past.

ESSB would like to take this opportunity to express our most sincere thank you and appreciation to everyone involved in this project from its initial planning stages to its completion. A very special thank you to the Ministère de l'Éducation et de l'Enseignement supérieur, for their continued support of Eastern Shores School Board. We look forward to working with the Ministry in the future on other similar projects.

-30

Source :

Natascha Joncas

Director General, Eastern Shores School Board

Email : natascha.joncas@essb.qc.ca

Office : 418-752-2247 #250



**COMMISSION SCOLAIRE EASTERN SHORES
EASTERN SHORES SCHOOL BOARD**

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

Objet : Inauguration de nouveaux espaces à l'école Métis Beach

NEW CARLISLE, QUÉBEC, lundi 19 novembre 2018 - La Commission scolaire Eastern Shores (CSES) est heureuse d'annoncer l'inauguration des nouveaux espaces à l'école Metis Beach qui s'est déroulée en présence de M. Christopher Skeete, Adjoint parlementaire du premier ministre pour les relations avec les Québécois d'expression anglaise. Cette inauguration est un événement historique pour la communauté anglophone du Bas-St-Laurent. Les quelques 70 élèves qui fréquentent l'école de la prématernelle à la cinquième secondaire proviennent de quatre MRCs : Rimouski-Neigette, la Matanie, Matapédia et La Mitis.

Ce projet de 10 millions de dollars a initialement été soumis au ministère de l'Éducation en 2008, et fut vraiment un travail d'amour pour les nombreuses personnes impliquées. La CSES est extrêmement satisfaite du résultat final. Le consortium *ProulxSavard + CCM2 Architectes* a accompli un fabuleux travail architectural en élaborant un projet doté de matériaux chaleureux et en capturant l'essence de notre communauté – et ses magnifiques vues sur le Saint-Laurent. Les étudiants et le personnel ont désormais accès à de grandes salles de classes, une nouvelle cafétéria donnant sur le fleuve, et à un gymnase et une salle d'entraînement : ce que l'école n'a jamais pu offrir auparavant.

La CSES exprime ses plus sincères remerciements et sa gratitude à toutes les personnes impliquées dans ce projet, depuis ses premières étapes de planification jusqu'à son achèvement. Un merci tout spécial au ministère de l'Éducation et de l'Enseignement supérieur pour son soutien continu à la Commission scolaire Eastern Shores. Nous sommes enthousiastes à l'idée de collaborer avec le Ministère à l'avenir sur d'autres projets.

-30-

Source :

Natascha Joncas

Directrice générale, Commission scolaire Eastern Shores

Courriel: natascha.joncas@essb.qc.ca

Bureau : 418-752-2247 #250